
Protokół nr XXXII/2008
z Sesji Rady Gminy w Kondratowicach  

  odbytej w dniu 12 lutego 2009 roku    

Obecni  według  załączonej  listy  potwierdzonej  podpisami.  Sesję  otworzył 
i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Skorupski. 
Przywitał przybyłych radnych i zaproszonych gości.
Dzisiejsza sesja zwołana została przede wszystkim w celu podjęcia uchwały 
budżetowej oraz planów odnowy miejscowości.
Stwierdził,  że  liczba  radnych  obecnych  na  sali  spełnia  wymagania  ustawy 
o  samorządzie  gminnym,  a  więc  uchwały  sesji  w  tych  sprawach  będą 
prawomocne. Na stan 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi 93,33 %.
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy rok 2009.

4.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  Programu Współpracy  Gminy  Kondratowice  
z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2009

5.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu Odnowy Miejscowości  
Komorowice 2007-2013’’

6.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu Odnowy Miejscowości  
Sadowice 2007-2013’’ 

7.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu Odnowy Miejscowości  
Podgaj 2007-2013’’

8.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu Odnowy Miejscowości  
Księginice Wielkie 2007-2013’’

9.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  „Planu Odnowy Miejscowości  
Kondratowice 2007-2013’’

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  
Błotnica 2007-2013’’

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  
Czerwieniec 2007-2013’’

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  
Górka Sobocka 2007-2013’’



13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  
Karczyn 2007-2013’’

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  
Strachów 2007-2013’’

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wpłacania wynagrodzenia za 
godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  wysokość 
i  warunki  wypłacania  nagród  i  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku 
pracy  nauczycieli  w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę 
Kondratowice w roku 2009.

16.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
podlegających komunalizacji.

17.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
podlegających komunalizacji znajdujących się w wieczystym użytkowaniu.

18.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nieodpłatnego  przejęcia  nieruchomości  
od  Agencji  Własności  Rolnej  Skarbu  Państwa  we  Wrocławiu-nieruchomości  
niezabudowanych.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kondratowice.

20. Plany Pracy Komisji Stałych Rady Gminy w Kondratowicach na 2009 rok.

21. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny.

22. Zapytania i wolne wnioski.

23. Zamknięcie sesji. 

Pan  Rady  Tadeusz  Woszczak  zaproponował  włączenie  dwóch 
nieuwzględnionych  wcześniej  wniosków,  odwołania  jego  osoby  z  funkcji  
przewodniczącego  komisji  rewizyjnej  oraz  powołania  nowego 
przewodniczącego.

Pan  Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Skorupski  zaproponował  10 
minutową przerwę.

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przeprowadzenie 
głosowanie nad wprowadzeniem dwóch punktów do porządku obrad. 
Kto jest za tak przyjętym porządkiem obrad?

13 radnych – przeciw



1 radny- za

Ustalono o przesunięciu tej decyzji na okres późniejszy. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przeprowadzenie głosowanie nad 
utrzymaniem dotychczasowego porządku obrad.

Kto jest za tak przyjętym porządkiem obrad?

14 radnych-za

Przedstawienie osoby nowego pracownika ds. Obsługi biura Rady Gminy i kadr 
Pana Pawła Silniewicza.

Ad:1

Protokół z XXXI sesji zostanie przyjęty na następnej sesji ze względu na zmiany 
kadrowe.

Kto jest za tak przyjętym wnioskiem?

14 radnych – za

Ad:2

Sekretarz obrad stały radna Marianna Nowak

Ad:3

Projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy na rok 2009 przedstawił Wójt Gminy 
Wojciech  Bochnak  dochody  wynoszą  12.146.173  zł  wydatki  13.646.173  zł 
planowany  deficyt  wyniesie  1.500.000  zł  który  będzie  sfinansowany 
z  zaciągniętych  kredytów  przewidzianych  do  spłaty  w  latach  2010-2011. 
Przewiduje  się  niższy  dochód  z  podatku  rolnego  o  190.000  zł,  zmniejszono 
subwencje dla tzw. Gmin biednych do kwoty 525.000 zł ze względu na wysoki 
dochód na mieszkańca, wpływa to także na tzw. Współczynnik „G” ważny przy 
konkursach na pozyskiwanie subwencji. Od tej decyzji złożono odwołanie.

Plan dochodów z podatków i opłat wynoszą 2.936.900 zł  Wpływy z usług oraz 
gospodarowania majątkiem gminnym 800.000 zł, pozostałe dochody 579.300 zł 
Subwencje  z  budżetu  państwa  na  działania  oświatowe  238.318  zł.  Dotacje 
celowe  na  zadania  zlecone  1.719.782  zł  są  to  środki  na  opiekę  społeczną. 
Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację inwestycji chodzi 
tu o budowę ośrodka zdrowia w Prusach 1.667.187 zł.

Plany wydatków:



1) w dziale Rolnictwo i Łowiectwo 51.000 zł 

2) w dziale Transport i Łączność 337.700 zł

3) w  dziale  Gospodarka  Mieszkaniowa  115.500  zł  głownie  remonty 
budynków własności gminy.

4) w dziale działalność usługowa 135.000 zł

5)  w dziale Administracja Publiczna 1.802.592 zł

6) w  dziale  Urzędy  Naczelnych  Organów  Władzy  Państwowej,  Kontroli 
i Ochrony Prawa 777 zł

7) w  dziale  Bezpieczeństwo  Publiczne  i  Ochrona  Przeciwpożarowa 
ekwiwalenty  strażaków  i  remonty  bieżące  samochodów  kontynuacja 
w autopoprawkach.

8) w  dziale  Dochody  od  osób  prawnych,  od  osób  fizycznych  i  innych 
jednostek nie posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane 
z ich poborem 43.000 zł

9) w dziale Obsługa długu publicznego 31.000 zł

10) w dziale wydatki na oświatę i wychowanie 3.814.473 zł , kwota subwencji 
wynosi 2.381.000 zł min wydatki na wynagrodzenia                         i 
pochodne wynagrodzeń.

11) w dziale Ochrona Zdrowia wynagrodzenia i pochodne opiekunów 
w profilaktycznej świetlicy środowiskowej 10.000 zł, budowa gabinetów 
lekarza  rodzinnego  i  specjalistycznych  w  Prusach  1.961.397  wszystkie 
wnioski sformułowane są prawidłowo. 

12) w dziale Pomoc Społeczna finansowane z budżetu Państwa własne środki 
447.000 zł z czego min. 71.000 zł wydawane jest na pobyt                         w 
domach  pomocy  społecznej  mieszkańców  gminy.  Oraz  wydatki  na 
świadczenia i zasiłki rodzinne min. Posiłek dla potrzebujących 138.000 zł

13) w  dziale  Edukacja  i  Opieka  wychowawcza  działalność  świetlicy 
w Prusach 95.000 zł

14) w dziale Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska główny cel 
budowa  gospodarki  ściekowej  w  gminie  Kondratowice  w  sumie 
1.527.000 zł



15) w dziale Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska wydatki związane 
z wysypiskiem śmieci w Podgaju które ma być zamknięte                  do 
celów  wywożenia  śmieci  do  końca  roku.  Oraz  jego  późniejsza 
rekultywacja.  Planu  usytuowania  nowych  punktów  świetlnych  min 
Lipowa,  Maleszów,  Grzegorzów,  Prusy,  Janowiczki,  Kowalskie.  Wydatki 
na pracowników interwencyjnych 187.000 zł

16) w dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego dotacje                  dla 
Gminnego Ośrodka Kultury w Kondratowicach, odnowa świetlic w wielu 
miejscowościach i ich wyposażenie. Przeniesienie biblioteki do Zarzycy, 
Budowa  parkingu  przy  GOK  -u  w  Kondratowicach.  Zakup  kontenerów 
świetlicowych do Rakowic, Lipowej. Oraz 30.000 na ochronę kościołów.

17) w dziale  Kultura  Fizyczna  i  Sport  90.000 na Stowarzyszenia  Sportowe, 
kontynuacja budowy boisk dla szkoły w Prusach, oraz montaż bramek, 
siatek i koszy w kilku miejscowościach, wiata na boisku                   w 
Grzegorzowie  5.000,  ogrodzenie  boiska  i  płyta  betonowa  na  boisku 
w Karczynie 14.000 kontynuacja zadań a Janowiczkach i Maleszowie.      

Wójt  Gminy  Wojciech  Bochnak  przedstawił  plany  weryfikacji  nasadzeń 
drzew po uprzedniej wycince starego drzewostanu.

Projekt uchwały budżetowej został opracowany na podstawie ustawy z dnia 
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, szacunku dochodów własnych 
dokonano  w  oparciu  o  stawki  podatków  od  nieruchomości  i  transportu 
dokonanych na rok 2008 z uwzględnioną inflacją  zaś podatków rolnych na 
podstawie  szacunkowych  cen  kwintalu  żyta.  Priorytetami  są  budowa 
nowego ośrodka zdrowia oraz kanalizacji.

Autopoprawki w dziale dochody są to dotacje celowe otrzymane z budżetu 
państwa  na  realizację  inwestycji  zakupów  inwestycyjnych  własnych  gmin 
kwota 318.500 zł są to środki które planujemy uzyskać z programu rozwoju 
obszarów  wiejskich,  promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego 
105.107  zł,  środki  na  dofinansowanie  własnych  zadań  bieżących  gmin 
105.107 zł ,łącznie 482.200 zł

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 482. 200 zł są to wpływy z tytułu 
pomocy  finansowej  udzielonej  między  jednostkami  samorządu 
terytorialnego.

Dział  wydatki  dotacja  celowa  na  pomoc  samorządowi  powiatowemu 
na  budowę  chodnika  w  Żelowicach  oraz  chodnik  na  ul.  Długiej 
w Kondratowicach 124.689, chodnik w Karczynie 20.000 zł.



Drogi publiczne przeniesione z roku 2008 do realizacji Podgaj Grzegorzów, 
Zarzyca, Rakowice, Prusy.

W dziale administracja publiczna remont budynku urzędu gminy polegający 
na odnowie elewacji zewnętrznej 55.000 zł, remont przestrzeni publicznej, 
promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego  68.304  zł,  wynagrodzenia 
osobowe 3.060 zł

Bezpieczeństwo  publiczne  34.000  zł  remont  budynku  remizy 
w Kondratowicach. 

W dziale  oświata  i  wychowanie  jest  to  program uczeń na wsi  pozyskane 
dotacje z „Pefronu”.

Dotacje dla ośrodka zdrowia w Prusach na szczepienia przeciwko wirusowi 
HPV,  oraz  urządzenia  do  badania  UZG.  Dotacja  dla  Stowarzyszenia 
Św. Celestyna 5.000 zł.

Gospodarka  komunalna  i  plan  ochrony  środowiska  50.000  zł  wydane 
na lampy solarne w dwóch sołectwach. 

Wydatki inwestycyjne zagospodarowanie placów zabaw zdejmujemy kwotę 
178.000 zł kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 31.483zł.

Dochody od osób prawnych kwota 190.000 zł została 140.000zł kwota zdjęta 
z  tytułów  podatków  rolnego,  leśnego,  od  czynności  cywilno  prawnych. 
Wykonanie drogi do boiska w Podgaju 10.000zł  .Plany przeprojektowania 
szatni na boisku Orlik w Kondratowicach.

Deficyt 2.422.561 zł minus 715.807 zł co daje 1.706.764 zł

Wójt Gminy Kondratowice odczytał opinie Regionalnej Izby obrachunkowej 
dotyczyły  bezpośrednio  kwestii  uwzględnionych  już  wcześniej 
w w/w. autopoprawkach.

Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Skorupski 
podsumowując projekt budżetu gminy na rok 2009. Druga część wypowiedzi 
dotyczyła  forum  internetowego  i  tamtejszych  wypowiedzi  na  temat 
funkcjonowania samorządu w gminie  Kondratowice

Głos  zabrał  Radny  Tadeusz  Woszczak  kontynuując  poprzedni  wątek 
stwierdził niską świadomość wiedzy o funkcjonowaniu samorządu gminnego 
na  naszym  terenie.  Następnie  podjął  wątek  budowy  szatni  na  boisku  w 
Kondratowicach. Prośba o aktualizacje strony internetowej gminy. 



Głos zabrał  Przewodniczący  Rady Gminy Aleksander  Skorupski  w sprawie 
budowy boiska Orlik w Prusach, stwierdził niemożność budowy w/w. boiska 
ze względu na istnienie już podobnego.

Głos  zabrał  Pan  Ludwik  Białkowski  zaproponował  aby  w  przybliżeniu 
podawać terminy realizacji poszczególnych zadań określonych w budżecie.

Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy  Kondratowice  Wojciech  Bochnak  w 
odpowiedzi  na pytanie stwierdził  że zadania drobne będą realizowane na 
bieżąco  głównie  zadania  drogowe  natomiast  na  większe  inwestycje  nie 
może być podany dokładny termin chociażby ze względu na to że wystąpił 
spory  deficyt,  oraz  nie  jesteśmy  tylko  samowystarczalni  pod  względem 
finansowym.

Głos zabrał Radny Tadeusz Woszczak w sprawie drogi Gołostowice Lipowa 
złożył zapytanie o wykonawcę tej drogi.

W odpowiedzi  Wójt Gminy Kondratowice Wojciech Bochnak stwierdził  że 
drogę wykona firma Mota użytkownik kamieniołomów, wykonane zostaną 
przepusty wody pod drogą.

Po  wyczerpaniu  wszystkich  pytań  Wójt  Gminy  Kondratowice  Wojciech 
Bochnak odczytał projekt uchwały 

Głos  zabrali   poszczególni  przewodniczący  komisji  rewizyjnej,  ds. 
społecznych,  rolnictwa  oraz  budżetowa  wszystkie  komisje  pozytywnie 
zaopiniowały  projekt  uchwały  Rady  Gminy  w  Kondratowicach  w  sprawie 
budżetu gminy na rok 2009.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  wraz  z  autopoprawkami  i  opiniami  komisji, 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/187/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Przewodniczący  Rady  Gminy  Aleksander  Skorupski  po  Prośbie  Pani  Moniki 
Łuczak  zaproponował  aby  przesunąć  projekt  uchwały  w  sprawie  studium  z 
punktu 19 do punktu 4 

Przewodniczący  zaproponował  głosowanie  nad  wcześniejszym 
przystąpieniem do punktu 19, kto jest za?



14 radnych – za

Ad.19

Pani Monika Łuczak w imieniu Wójta przedstawiała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia  zmiany studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kondratowice.

Uchwala  się  zmianę  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego  gminy  Kondratowice  zatwierdzonego  uchwałą  Rady  Gminy 
Kondratowice  Nr  XXIV/121/2000  z  dnia  14  września  2000r.,  zwaną  dalej 
studium. Załącznikami do studium są: Tekst studium, stanowiący załącznik nr 1 
do niniejszej uchwały. Rysunek studium stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej 
uchwały. Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag, o których mowa w art. 
11 p. 12 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, stanowiące 
załącznik nr 3 do niniejszej uchwały. Odczytano także skargę złożoną 12.11.

2008  r.  Przez  Rzymsko-Katolicka  Parafia  pw.  Matki  Bożej  Różańcowej, 
Dobrzenice  47,  57-211  Ciepłowody  Ks.  Antoni  Drwiła  Załączono  listę 
z podpisami  parafian Proszę o usunięcie z projektowanego dokumentu zapisów 
umożliwiających  wydobycie  złoża  bazaltu  w  bezpośrednim  sąsiedztwie 
zabytkowego  Kościoła  pw.  Podwyższenia  Krzyża  Świętego  w  Żelowicach. 
Obecnie istnieje tam nieczynne wyrobisko, z którego zaprzestano wydobycie ze 
względu na sąsiedztwo kościoła. Jest to obiekt niezwykle cenny historycznie. 
Jeszcze  większą  wartość  przedstawia  on  dla  mieszkańców  parafii,  którzy  z 
pokolenia  na  pokolenie  uczestniczą  w  nabożeństwach  i  dbają  o  kościół. 
Ponowne  uruchomienie  kamieniołomu  zniszczy  to  piękne  miejsce.  Kościół  i 
przyroda, która go otacza stanowią o wiele większą wartość także turystyczną i 
krajobrazową dla obecnych i przyszłych pokoleń. Dlatego też w imieniu swoim 
jak  i  w  imieniu  moich  Parafian  proszę  o  uszanowanie  Naszej  woli  i 
pozostawienie tego miejsca w dalszym ciągu bez możliwości wydobycia.

Przystąpienie  do  niniejszej  „Zmiany  studium”  wynika  z  potrzeby  wskazania 
nowych terenów przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową i  usługowo - 
przemysłową.
W rozwiązaniach funkcjonalno-przestrzennych przyjęto podstawową zasadę nie 
rozpraszania  zabudowy  (tak  pojedynczych  obiektów,  jak  i  większych  ich 
zespołów)  poza  ukształtowane  skupione  układy  osadnicze.  Dalszy  rozwój 



osadnictwa polegać więc powinien na dopełnianiu i intensyfikacji istniejących 
terenów  zabudowy  lub  na  dodawaniu  nowych  terenów  bezpośrednio 
przyległych do granic zabudowanych układów osadniczych. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Kondratowice Wojciech Bochnak powiedział 
że  teren  po  byłej  kopalni,  po  przeprowadzeniu  stosownych  badań  i 
stwierdzeniu ilości bazaltu na tym terenie może stać się w przyszłości bardzo 
atrakcyjnym  terenem  pod  inwestycje.  Działka  graniczy  z  sąsiednią  kopalnią 
należącą do firmy Motta oraz działkami agencyjnymi.

Przybliżono także obawy mieszkańców przed nową kopalnią i zagrożeniach dla 
kościoła w Żelowicach ustanowiono dodatkowy pas ochronny do kościoła Wójt 
uspokoił  że  nowe  metody  wydobycia  nie  zagrażają  już  zabudowa  nią,  oraz 
mieszkańcom. Natomiast po ustaleniu zasobów znajdującego się tam kamienia 
będzie ją można korzystnie sprzedać, powstaną nowe miejsca pracy, oraz będą 
wpływać podatki od nowej firmy.

Głos zabrał Rady Tadeusz Woszczak czy poprzedni właściciel kamieniołomów 
firma „Polbas” nie miała zaległości finansowych.

Odpowiedzi  udzielił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Wojciech  Bochnak  stwierdził 
że  firma „Polbas” rzeczywiście  miała zaległości,  jednak zostały one spłacone 
przez firmę Motta nowego właściciela. Natomiast Gminie Kondratowice należy 
się także od firmy „Polbas” renta planistyczna.

Głos  zabrała  Pani  Butyńska  Sołtys  Wójcina  powiedziała  o  swoich  obawach 
w  związku  z  planami  uruchomienia  kopalni  oraz  konsekwencji  dla  kościoła 
w Żelowicach.

Głos  Zabrał  Pan  Żygadło  spytał  co  stanie  się  z  kamieniołami   już  po 
zakończonym wydobycia.

W  odpowiedz  Wójt  poprosił  Panią  Monikę  Łuczak  o  odpowiedz 
prawdopodobnie  powstaną  tam  zbiorniki  wodne  i  zalesienia.  Wójt  gminy 
Kondratowice dodał jeszcze że nie będzie mowy o wywożeniu tam śmieci.

Głos  zabrała  Radna  Nowak  Marianna  zaproponowała  zebranie  wiejskie 
wszystkich mieszkańców celem wyjaśnienia wszystkich obaw. Wójt tę prośbę 
zaaprobował. 



Po odczytaniu projektu uchwały oraz  pytaniach Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/203/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.4

Projekt   uchwały  w  sprawie  Programu  Współpracy  Gminy  Kondratowice  z 
Organizacjami  Pozarządowymi  na  rok  2009  przedstawił  Wójt  Gminy 
Kondratowice  Pan  Wojciech  Bochnak  przyjęcie  uchwały  jest  niezbędne  aby 
stowarzyszenia Sportowe mogły wystartować w konkursach  o środki publiczne 
na  działalność.  Przedmiotem  współpracy  Gminy  z  organizacjami 
pozarządowymi jest min. realizacja zadań publicznych wymienionych w ustawie 
zwłaszcza  w  zakresie  rozwoju  kultury  fizycznej  i  sportu,  rozwoju  placówek 
kultury,  wspomaganie  rozwoju  organizacji  pozarządowych,  działalność 
wspomagającą rozwój gospodarczy.

Po odczytaniu projektu uchwały oraz  pytaniach Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

 Uchwała nr XXXII/188/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ogłoszono 15 minutową przerwę.

Po  przerwie  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Aleksander  Skorupski 
zaproponował do przejścia do pakietu uchwał w sprawie zatwierdzenia planów 
odnowy dla poszczególnych miejscowości.

Ad.5.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Komorowice 2007-2013’’ Przedstawił Wójt Gminy Kondratowice Pan Wojciech  



Bochnak, plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 02.01.2009 roku. Wójt  
zaproponował aby nie odczytywać planów ze względu na długi okres czasu jaki 
mieli radni na zapoznanie się z nimi. Do planów miejscowości Karczyn zostały 
naniesione poprawki. 

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

13 radnych – za

Uchwała nr XXXII/189/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Radny Tomasz Ossowski poprosił o możliwość wyjścia- została mu udzielona

Ad.6

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Sadowice  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan Wojciech  
Bochnak  plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 30.12.2008 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

13 radnych – za

Uchwała nr XXXII/190/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.7

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Podgaj  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan  Wojciech  
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 29.12.2008 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

         Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

13 radnych – za

Uchwała nr XXXII/191/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).



Ad.8

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Księginice  Wielkie  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan 
Wojciech  Bochnak  plan  został  przyjęty  przez  Zebranie  Wiejskie  02.01.2009 
roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

13 radnych – za

Uchwała nr XXXII/192/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.9

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Kondratowice  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan 
Wojciech  Bochnak  plan  został  przyjęty  przez  Zebranie  Wiejskie  13.01.2009 
roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały ?

13 radnych – za

Uchwała nr XXXII/193/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.10

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Błotnica  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan  Wojciech  
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 06.01.2009 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

13 radnych – za



Uchwała nr XXXII/194/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Powrócił Radny Tomasz Ossowski

Ad.11

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Czerwieniec 2007-2013’’ Przedstawił Wójt Gminy Kondratowice Pan Wojciech 
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 30.12.2008 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/195/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.12

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Górka 
Sobocka  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy Kondratowice  Pan Wojciech  
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 05.01.2009 roku.

Głos zabrał Pan Radny Barański wyjaśniono kwestie autopoprawki, nadano jej 
nazwę modernizacja boiska poprzez budowę placu zabaw.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały ?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/196/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.13



Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Karczyn  2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan  Wojciech  
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 10.02.2009 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/197/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.14

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  
Strachów 2007-2013’’  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan Wojciech 
Bochnak plan został przyjęty przez Zebranie Wiejskie 18.12.2008 roku.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/198/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.15

Projekt   uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość 
stawek  i  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wpłacania wynagrodzenia za 
godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  wysokość 
i  warunki  wypłacania  nagród  i  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku 
pracy  nauczycieli  w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę 
Kondratowice  w  roku  2009.  Przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan 
Wojciech  Bochnak  wprowadzono  następujący  wynegocjowaną  poprawkę  w 
postaci zwiększenia dodatku za wychowawstwo klasy do sumy 51zł



Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/199/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.16

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości 
podlegających komunalizacji  przedstawił  Wójt Gminy Pan Wojciech Bochnak, 
jest  to  pakiet  3  uchwał  dotyczących  gospodarowania  nieruchomościami. 
Wyraża  się  zgodę  na  nabycie  od  Skarbu  Państwa  działek  w  Białobrzeziu, 
Gołostowicach, Komorowicach, Kowalskich, Lipowa-Sadowice oraz Zarzyca

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/200/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.17

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości 
podlegających  komunalizacji  znajdujących  się  w  wieczystym  użytkowaniu 
przedstawił Wójt Gminy Pan Wojciech Bochnak wyraża się zgodę na nabycie od 
Skarbu Państwa.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/201/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.18



Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości 
Rolnej  Oddział  Terenowy  we  Wrocławiu  –  nieruchomości  niezabudowane 
przedstawił  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan  Wojciech  Bochnak  w  przypadku 
tych działek są to właściwie drogi chodzi o dotację od Agencji Nieruchomości 
Rolnej w wysokości 300.000 Naprawie będą podlegać drogi Kowalskie-Żelowice 
oraz droga w Księginicach.

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował 
przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Uchwała nr XXXII/202/2009 (tekst uchwały w załączeniu do protokołu).

Ad.19 

Projekt  w sprawie zagospodarowania przestrzennego – przyjęty wcześniej

Ad.20

Plan Pracy Komisji Stałych Rady Gminy w Kondratowicach na 2009 rok

Jako pierwsza wystąpiła komisja Budżetowa, Przewodniczący Komisji Pan 
Piotr Duleba Przedstawił Następujące plany: 

Styczeń –  Plan  pracy  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  na  2009 rok.  Prace  nad 
projektem budżetu gminy Kondratowice na 2009 rok.

Luty-  Zapoznanie  a  przygotowaniem  budowy  budynku  gabinetu  lekarza 
rodzinnego wraz z gabinetami specjalistycznymi i wyposażeniem w Prusach.

Marzec- Analiza z wykonywania budżetu gminy za 2009 rok.

Kwiecień- Absolutorium

Maj-  Informacja  z  przebiegu  prac  zaplanowanych  w  budżecie  gminy  na  rok 
2009.

Czerwiec- Informacja o budowie kanalizacji  i  oczyszczalni   ścieków w gminie 
Kondratowice.

Lipiec- Zapoznanie z opinią radnych o realizacji budżetu gminy Kondratowice.



Sierpień-  Zapoznanie z  przygotowaniem szkół  i  przedszkola do nowego roku 
szkolnego.

Wrzesień- Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku.

Październik- Zapoznanie się z wnioskami zgłoszonymi przez Rady Sołeckie do 
planu gospodarczego na 2010 rok.

Listopad- Analiza stawek podatkowych na 2010 rok.

Grudzień- Prace nad projektem budżetu gminy na 2010 rok. Plan pracy Komisji 
Budżetu i Gospodarki na 2010 rok.

Problemy wynikające z bieżącej sytuacji i potrzeb komisja rozpatrzy doraźnie. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Tomasz  Ossowski  przedstawił 
następujące plany:

Styczeń-  Plan pracy komisji na 2009 rok. Praca nad budżetem.

Luty-  Spotkanie  z  przedstawicielami  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji 
Rolnictwa oraz z Izbami Rolnymi. Przegląd wysypiska śmieci w Podgaju.

Marzec- Spotkanie z przedstawicielami różnych firm związanych z rolnictwem 
oraz Cukrownią Strzelin.

Kwiecień- Przegląd dróg polnych po zimie i nowo wykonanych. Absolutorium.

Maj- Spotkanie z przedstawicielami punktu skupu zbóż.

Czerwiec- Komisja wyjazdowa w teren.

Lipiec – Sierpień – Sprawy bieżące komisji.

Wrzesień – Spotkanie w sprawie skupu buraków.

Październik- Analiza wniosków zgłoszonych do budżetu gminy na 2010 rok.

Listopad- Stawki podatkowe.

Grudzień- Prace na budżetem. Plan pracy Komisji Rolnictwa na 2010 rok.

Plan  Pracy  Komisji  ds.  Społecznych  na  2009  rok  przedstawił 
Przewodniczący Komisji Pan Wacław Charęza:

Styczeń- Praca nad budżetem na 2009 rok. Przegląd bibliotek.



Luty- Analiza kontraktu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Prusach.

Marzec- Pomoc Społeczna Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.

Kwiecień- Analiza Wykonywania budżetu za 2008 rok. Absolutorium.

Maj- Przegląd świetlic wiejskich.

Czerwiec- Przygotowanie szkół i Gminnego Ośrodka Kultury do wakacji.

Lipiec- Wakacje.

Sierpień- Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. Przedszkole w Górce.

Wrzesień- Sprzedaż mienia komunalnego zaplanowanego do sprzedaży w 2009 
roku.

Październik- Informacja Wójta o realizacji budżetu za 2009 rok.

Listopad- Analiza wniosków Sołectw i Rad Parafialnych do budżetu 2009 roku. 
Propozycje podatkowe na 2010 roku.

Grudzień-  Praca nad projektem budżetu na 2010 rok.  Plan pracy Komisji  na 
2010 rok.

Spotkania Komisji będą się odbywały w miarę potrzeb.

 Roczny  Plan  Kontroli  Komisji  Rewizyjnej  na  2009  rok  przedstawił 
Przewodniczący Komisji Pan Tadeusz Woszczak.

Styczeń-  plany  pracy  Komisji  na  2009  rok.  Zapoznanie  się  z  ustaleniami 
przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury i świetlic do ferii zimowych.

Luty-  Praca  nad  wykonaniem  Budżetu  Gminy  za  2009  rok.  Przegląd  szkół. 
Zapoznanie  się  z  planem  organizacyjnym  gminy  oraz  jednostek  podległych 
gminie.

Marzec-  Praca  nad  wykonaniem  Budżetu  Gminy  za  rok  2008.  Kontrola 
działalności  GOK-u  oraz świetlic.  Spotkanie w przedszkolu w Górce (sprawy 
organizacyjne)

Kwiecień-  Absolutorium  dla  Wójta  Gminy  Kondratowice  dotyczy  wykonania 
Budżetu Gminy za 2008 rok.

Maj-  Przegląd  dróg  wykonanych  w 2008  roku  i  ustalenia.  Informacja  Wójta 
Gminy o realizacji budżetu 2009 rok.



Czerwiec-  Spotkanie  z  Dyrektor  GOK  w  sprawie  przygotowania  i  organizacji 
czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w wakacje. Spotkanie z Kierownik GOPS 
w sprawie kontroli działalności.

Lipiec – Sprawy Przeciw Pożarowe w Gminie.

Sierpień- Przegląd i przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. Informacja 
Wójta Gminy o realizacji budżetu za pierwsze półrocze 2009 roku.

Wrzesień-Informacja Wójta Gminy o realizacji dochodów w 2009 roku. Przegląd 
inwestycji rozpoczętych w 2009 roku.

Październik   -  Przegląd  wniosków  Sołectw  i  Rad  Parafialnych.  Praca  nad 
projektem budżetu na 2010 rok.

Listopad- Opinia w sprawie stawek podatkowych na 2010 rok. Informacja Wójta 
o realizacji budżetu za 2009 rok.

Grudzień- Plan pracy Komisji Rewizyjnej. Spotkania będą się odbywały w miarę 
potrzeb.

 Po odczytaniu projektu prac poszczególnych komisji Przewodniczący Rady 
Gminy zaproponował przeprowadzenie głosowania:

Kto jest za tak przedstawionym projektem uchwały?

14 radnych – za

Ad.21

Sprawozdanie wójta za okres międzysesyjny.

Walne  zgromadzenie  stowarzyszenia  „Gromnik”  powołano  nowy  zarząd, 
uchwalono  strategię  rozwoju.  W  naszej  Gminie  zawiązał  się  klub  seniora. 
Odbyło  się  spotkanie  ze  Związkiem  Nauczycielstwa  Polskiego  w  sprawie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli.  Spotkanie z Wójtem Gminy Łagiewnik 
Panem  Szpotem  w  sprawie  budowy  nowego  wysypiska  śmieci  orientacyjny 
koszt  inwestycji  to  około  8.000.000  zł.  Zebranie  wiejskie  w  Gołostowicach 
omówiło  funkcjonowanie  kopalni  w  Górce.  Złożony  został  wniosek  na 
komputeryzacje  nowego  Ośrodka  Zdrowia  w  Prusach  który  przeszedł 
pozytywnie.  Przygotowujemy  wnioski  do  Programu  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich i Regionalnego Programu Operacyjnego w sprawie przestrzeni przed 
Urzędem Gminy w Kondratowicach oraz dokończenie boiska w Prusach. Nasz 
wniosek  w  sprawie  kanalizacji  na  pierwszym  etapie  otrzymał  pozytywną 



akceptację. Uczestniczyłem w pracach Komisji Rady Gminy nad budżetem na 
rok 2009. Spotkanie w sprawie chodników z Panem Naczelnikiem Rewisem w 
sprawie  odbioru  chodników,  w  niektórych  przypadkach  będą  potrzebne 
badania  nośności  gruntu.  Opóźnia  się  budowa drogi  w  Podgaju  przez  firmę 
wyłonioną przetargu.  Trwają prace nad dokumentacją projektową kanalizacji 
na  terenie  Gminy  Kondratowice.  Uczestniczyłem  w  spotkaniu  z  prezesami 
„Energii-Pro”  odnośnie  wymiany  lamp  oświetleniowych  na  oszczędne  lampy 
„ledowe”, prezesi są tym zainteresowani. Przygotowujemy się do zamknięcia 
składowiska odpadów w Podgaju jest to skomplikowana procedura, tylko do 
końca roku będzie możliwość wywozu śmieci komunalnych później tylko gruz 
i ziemię do rekultywacji. Złożyliśmy wniosek do Agencji Nieruchomości Rolnej 
o przejęcie dróg, jest złożony prawidłowo otrzymamy tym tytułem 300.000 zł 
na  remonty  tych  dróg.  Ministerstwo  Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji 
od 1 stycznia 2009 roku zmieniło ostatecznie nazwy miejscowości  na Wójcin 
i Skała. Będą zmiany w sprawie osiedla kowalskie będzie należeć do Żelowic. 
Oddano samochód przeciw pożarowy z pełnym wyposażeniem dla OSP Prusy. 
Stary samochód marki Star będzie służył do odśnieżania dróg. 

Ad.22

Zapytania i wolne wnioski

Głos  zabrała  Sołtys  sołectwa  Maleszów  Pani  Janina  Kuśmierek  przedstawił 
problem  drzew  znajdujących  się  w  bliskim  sąsiedztwie  trakcji  elektrycznej 
na drodze Prusy - Niemcza, firma „Energia-Pro” nie podejmuje w tej sprawie 
żadnych interwencji.

Głos zabrał Radny Antoni Kowalski powiedział że Gmina Łagiewniki rozwiązała 
u siebie już ten problem, być może jest potrzebny kontakt z nimi.

Głos  zabrał  Wójt  Gminy  Kondratowice  Pan  Wojciech  Bochnak,  90  %  drzew 
rośnie przy drogach powiatowych i są to działania powiatów jako właściciela.

Głos zabrał Radny Tomasz Ossowski zaproponował aby zorganizować spotkanie 
z przedstawicielami Starostwa, Zarządcy drogi oraz Elektrowni.

Głos zabrał Sołtys Sołectwa Janowiczki Pan Edward Skorupski w sprawie złego 
stanu drogi Prusy- Zarzyca.

Głos zabrał Sołtys Sołectwa Wójcin Pani Stanisława Butyńska zgłosiła problem 
nieodśnieżania dróg.



Ad. 23

Na tym punkcie zakończono obrady.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Aleksander Skorupski  podziękował radnym 
i zaproszonym gościom  za przybycie i owocną dyskusję. 

Sesja trwała 4 godziny 20 minut tj. od godziny 16,00 do godziny 20,20.

Protokolant: Sekretarz obrad:       Przewodniczący Rady Gminy

Paweł Silniewicz             Marianna Nowak               Aleksander Skorupski
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